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PROTOKÓŁ NR XXIX/2009 

z XXIX sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy dnia 30 czerwca 2009 roku. 

Początek posiedzenia o godz. 9
00   

do  10
40

. 

 

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych  na  sesji było 14  radnych. 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Artur Piosczek    - Przewodniczący Rady Gminy 

2. Karol Sakowski   - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

3. Jerzy Cieślak    - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk   - Członek Komisji OZKiS 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

6. Ilona Kucharczyk   - Członek Komisji OZKiS 

7. Marek Leszczyk   - Członek Komisji RLiOŚ 

8. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Komisji RLiOŚ 

9. Anna Olejnik    - Członek Komisji OZKiS 

10. Paweł Pakuła    - Członek Komisji Rewizyjnej 

11. Barbara Puczkowska   - Członek Komisji Rewizyjnej 

12. Jan Sarowski    - Członek Komisji Rewizyjnej 

13. Maria Smolarek   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

14. Ryszard Świątek   - Członek Komisji RLiOŚ 

 

Nieobecna Radna  

1. Bożena Przybyła 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek   - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak    - Skarbnik Gminy 

4. Andrzej Stepień   - Starosta Wieluński 

5. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

6.  Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

7.  Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas B 

8.  Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

9.  Zbigniew Wołowiec   - Sołtys wsi Jajczaki 

10.  Jan Błaszczak    - Sołtys wsi Łaszew 

11.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

12.  Andrzej Stasiak   - Sołtys wsi Przywóz 

13.  Łuczak Henryk   - Sołtys wsi Kamion 

14.  Tadeusz Ignasiak    - Sołtys wsi Mierzyce 

15. Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy  

16.  Karol Maślanka   - mieszkaniec Toporowa 
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Porządek  obrad: 

1. Otwarcie XXIX sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XXVIII sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas.  

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2009r.  

b) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2009r.  

c) ustalenia zryczałtowanego wynagrodzenia dla sołtysów. 

d) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 

stanowiących fundusz sołecki. 

e) zniesienia pomnika przyrody w miejscowości Kraszkowice. 

f) użyczenia budynku Szkoły Podstawowej w Strugach, Stowarzyszeniu  

Przyjaciół Szkół Katolickich w Częstochowie na prowadzenie działalności 

oświatowej.  

g) Wyrażenia  zgody na przystąpienie przez Gminę Wierzchlas do 

przedsięwzięcia dotyczącego projektu szkoleniowego dla kadr urzędów 

administracji samorządowej. 

6. Interpelacje,  wolne wnioski i zapytania. 

7. Zakończenie obrad  XXIX sesji Rady Gminy Wierzchlas.    
 

 

Przebieg obrad. 

 

Punkt 1 

Otwarcie XXIX  sesji  Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek powitał radnych, oraz 

pracowników Urzędu Gminy. Stwierdził, że na sesji uczestniczy 14 radnych, co 

stanowi kworum, przy którym, Rada Gminy może obradować i podejmować 

uchwały. 

Poinformował, że na sesji nie uczestniczą sołtysi  ani Radni Powiatowi.  

 

Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali  

w zawiadomieniach porządek obrad. W związku z tym zapytał, czy są uwagi do 

porządku obrad. 

Przewodniczący poinformował że  zachodzi konieczność wprowadzenia  zmian 

i tak w Punkcie 5 wycofuje się podpunkt „f” w brzmieniu „użyczenia budynku 

Szkoły Podstawowej w Strugach, Stowarzyszeniu  Przyjaciół Szkół Katolickich 

w Częstochowie na prowadzenie działalności oświatowej”, ponieważ do 

zawierania umów użyczenia nieruchomości stanowiących własność gminy 

upoważniony jest Wójt Gminy, w związku z tym Rada Gminy winna jest 

wyrazić w tej sprawie swoją opinię, dlatego zmienia się kolejność punktów i 
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wprowadzony zostaje punkt 6 „wyrażenie opinii w sprawie użyczenia 

budynku Szkoły Podstawowej w Strugach, Stowarzyszeniu  Przyjaciół 

Szkół Katolickich w Częstochowie na prowadzenie działalności 

oświatowej”.  

Punkt „g” przesuwa się w miejsce punktu „f”. 

Ponieważ nie było więcej uwag do przedstawionego porządku obrad poddany 

został on pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie wraz z wprowadzonymi 

zmianami. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu XXVIII  sesji  Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół poprzedniej sesji był 

wyłożony i każdy radny mógł się z nim zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś 

uwagi do protokołu. 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został poddany pod 

głosowanie i przyjęty jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

Punkt 4 

Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący  Rady  Gminy poprosił Wójta o odczytanie informacji od dnia            

23 kwietnia  2009r. do 30 czerwca 2009r., które stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do przedstawionej przez Wójta 

informacji.  

Ponieważ nie było więcej pytań ani uwag do sprawozdania  w związku z tym 

zostało one przyjęte do akceptującej wiadomości. 

 

 

Ponieważ na sesje przybyła delegacja mieszkańców wsi Jajczaki i Strugi , 

których dotyczy punkt 6 Przewodniczący zwrócił się do Rady Gminy o 

wyrażenie zgody na przesunięcie pod obrady punktu 6 przed punktem 5. Rada 

Gminy wyraziła zgodę na przesunięcie kolejności punktów. 

 

Punkt 6 

Wyrażenie  opinii w sprawie użyczenia budynku Szkoły Podstawowej                   

w Strugach, Stowarzyszeniu  Przyjaciół Szkół Katolickich w Częstochowie 

na prowadzenie działalności oświatowej”.  

 

Przewodniczący Artur  Piosczek zwrócił się do Przewodniczących Komisji                 

o przedstawienie wypracowanych na posiedzeniach Komisji stanowiskami i tak: 

Jacek Młynarczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i ochrony 

Środowiska powiedział, że   Komisja jednogłośnie wyraziła zgodę na użyczenie 

budynku szkoły Podstawowej w Strugach Stowarzyszeniu z przeznaczeniem na 
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działalność Oświatową , takie samo stanowisko było Komisji Oświaty, Zdrowia, 

Kultury i Sportu  i  Komisji Rewizyjnej. 

W związku z powyższym Rada Gminy jednogłośnie wyraziła zgodę na 

użyczenie budynku Szkoły Podstawowej w Strugach Stowarzyszeniu na 

prowadzenie działalności oświatowej na okres 20 lat.  

Mieszkanka Strug zapytała jakie jest stanowisko i decyzja Wójta w tej sprawie? 

Wójt odpowiedział, że będzie realizował decyzje podjęte przez Radę Gminy. 

 

Mieszkanka Strug zapytała jeszcze czy mieszkańcy jej miejscowości doczekają 

się w końcu chodnika, ponieważ w każdej miejscowości cos się robi,                           

a w Strugach dzieje. 

Wójt wyjaśnił, że zlecone jest wykonanie mapy na odcinku od drogi 

Łaszewskiej do granic gminy z Pątnowem jest to odcinek chodnika  o długości 

ok. 500m. 

Geodeta  wykona mapę i wówczas projektant przystąpi do projektowania. 

Wykonany zostanie jednostronny chodnik wraz z nową nawierzchnią asfaltową 

(nakładka). Chodnik wykonamy zostanie w dwóch etapach i gmina nie otrzyma 

żadnej pomocy ze strony Starostwa. Starostwo pokryje jedynie koszty projektu 

tj. 7.500 zł, a koszty opracowania map pokryte zostanie przez gminę. 

Na wykonanie chodnika zabezpieczone sa środki w budżecie gminy                       

w  wysokości 39.000 zł, w związku z tym zadnie będzie realizowane do 

wyczerpania środków, po wcześniejszym opracowaniu projektu i uzyskaniu 

pozwolenia na budowę.  

Delegacja mieszkańców Strug i Jajczak opuściła salę obrad.  

 

Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie gminy Wierzchlas na 2009r. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy i powiedziała, że temat 

szczegółowo omawiany był na posiedzeniach Komisji i nie zostały 

wprowadzone żadne zmiany do uchwały, w związku z tym  budżet gminy po 

stronie dochodów i po stronie wydatków zwiększa się o kwotę 108.000 zł,               

z przeznaczeniem na zadania inwestycyjne – droga Mierzyce-Opatów i droga 

Wierzchlas ul. Łąkowa.  

Następnie Przewodniczący poprosił Skarbnik gminy o odczytanie uchwały                 

Nr XXIX/170/2009 w/w sprawie. Ponieważ nie było pytań ani uwag Uchwała 

poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 14 radnych. 

 

b) zmian w budżecie gminy Wierzchlas na 2009r.  

Skarbnik Gminy szczegółowo omówiła zmiany w budżecie – zmniejszenia                   

i zwiększenia. 
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Zmniejszenia stanowią kwotę 268.500 zł w tym: 

  Dział 010 Rolnictwo i Łowiectwo w „Odnowa Centrum wsi                             

w Krzeczowie”   o kwotę 20.000 zł 

 Dział 600  Transport i Łączność – „droga rolnicza Mierzyce – Opatów”                

o kwotę 98.500 zł 

 Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa                      

z zakupu samochodu dla OSP Wierzchlas o kwotę 150.000 zł  

 

Zwiększenia  się: 

 Dział 010 Rolnictwo i Łowiectwo  - Rozwój Obszarów wiejskich  nowe 

zadanie „Wiejskie centrum sportu w Mierzycach o kwotę 20.000 zł. 

 Dział 600  Transport i Łączność ”   o kwotę 13.320 zł w tym: 

– „drogi różne” – 9.020 zł 

-  „droga Kraszkowice – Mierzyce” 4.300 zł 

 Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa                    

o kwotę 160.080 zł  w tym: 

- zakup samochodu dla OSP Przywóz o kwotę 70.000 zł. 

- zakup samochodu dla OSP Krzeczów o kwotę 80.000 zł. 

- przekazanie dotacji dla wszystkich straży na zakup obuwia                                  

o kwotę  10.080 zł.  

 Dział 801 Oświata i wychowanie  53.100 zł w tym : 

- remont dachu na budynku szkole podstawowej w Mierzycach                               

o kwotę 20.100 zł. 

- remont dachu na budynku szkoły podstawowej w Łaszewie                               

o kwotę 18.000 zł. 

- remont dachu na budynku przedszkola w Mierzycach o kwotę 15.000 zł 

 Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – zwiększenie 

inwestycji „budowa oświetlenia ulicznego Łaszew ul. Wschodnia”                       

o kwotę 22.000 zł 

Łącznie zwiększenia stanowią kwotę 268.500 zł 

Ponieważ nie było uwag do przedstawionego tematu Przewodniczący poprosił 

Skarbnik Gminy o odczytanie projektu uchwały Nr XXIX/171/2009 w/w 

sprawie. Ponieważ nie było pytań ani uwag Uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

  

c) ustalenia zryczałtowanego wynagrodzenia dla sołtysów. 

Przewodniczący poinformował, że temat był omawiany na posiedzeniach   

komisji  radni i sołtysi otrzymali projekt uchwały w materiałach na sesje                     

i  zapytał czy sa pytania bądź uwagi. 

Sołtys wsi Kraszkowice Krystyna Buczkowska  zapytała się jaka jest wysokości 

diety na którą powołuje się w uchwale. 

Artur Piosczek  Przewodniczący Rady Gminy – jest to ta sama wysokość jaka 

obecnie otrzymują sołtysi za udział w obradach sesji to 137,00 zł. 
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Pani sołtys – zostaliśmy źle zrozumiani ponieważ sołtysom nie chodziło o diety 

zryczałtowane  tylko o podwyżkę diet. 

Przewodniczący  o takiej treści złożone zostało pismo przez sołtysów w sprawie 

ustalenia zryczałtowanego wynagrodzenia sołtysów z tytułu pełnienia funkcji 

społecznych i tym tematem zajmowali się radni na posiedzeniach komisji. 

Przewodniczący jeśli sołtysi nie są zainteresowani dietami zryczałtowanymi to 

sołtysi muszą zwrócić  się do rady gminy  z pismem dotyczącym podwyżki 

diety. 

Przewodniczący zapytał radnych i sołtysów o wycofanie uchwały z porządku 

obrad. 

Radny Marek Leszczyk  - zaproponował przerwę, podczas której sołtysi się 

zastanowią i podejmą decyzję odnośnie omawianego tematu. 

 

Ogłoszono 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady.  

Powrócono do tematu . 

Przewodniczący poprosił o przedstawienie wypracowanego przez sołtysów 

stanowiska. 

Sołtys wsi Strugi Jerzy Włodarczyk zaproponował miesięczne zryczałtowane 

wynagrodzenie w wysokości 150 zł. 

Przewodniczący ponownie zapytał czy podejmowana będzie na dzisiejszej sesji 

uchwała. 

Sołtysi wyrazili zgodę na podjecie w/w uchwały według przedstawionego 

pierwotnego projektu. 

Ponieważ nie było więcej uwag ani pytań Przewodniczący poprosił Martę 

Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały Nr XXIX/172/2009 w/w sprawie. 

Następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie                

w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

d) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 

stanowiących fundusz sołecki. 

Przewodniczący poinformował, że temat był omawiany na posiedzeniach   

komisji  radni i sołtysi otrzymali projekt uchwały w materiałach na sesje                     

i  zapytał czy sa pytania bądź uwagi. 

Ponieważ nie było więcej uwag ani pytań Przewodniczący poprosił Martę 

Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały Nr XXIX/173/2009 w/w sprawie.  

Radny Józef Krzeszowski  -  powiedział, że  Komisja  Rewizyjna poprosiła  

Sekretarza aby zwrócił się do Pani Skarbnik o przygotowanie symulacji kosztów 

utworzenia funduszu  sołeckiego i jak się to przedstawia. 

Pani Skarbnik Terasa Nowak  odpowiedziała, że Sekretarz zwrócił się                          

o przygotowanie takiej analizy i symulacji kosztów utworzenia funduszu 

sołeckiego i wyliczone kwoty są zbliżone wielkościowo do środków, które 

obecnie  sołectwa otrzymują.  
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Wójt –należy mieć świadomość tego, ze to co obecnie wprowadza się w kraju 

czyli Fundusz Sołecki to w Gminie Wierzchlas stosuje się od ok. 20 lat. 

Następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta większością 

głosów -  11 radnych było „za” i trzech radnych „wstrzymało się” od głosu.                

w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

e) zniesienia pomnika przyrody w miejscowości Kraszkowice. 

Wprowadzenia do tematu dokonała pani Magdalena Tronina  podinspektor 

Urzędu Gminy i poinformowała, że temat zniesienia pomnika przyrody spod 

ochrony w miejscowości Kraszkowice również omawiany był na posiedzeniach 

Komisji. Nadmieniła, że Pan Henryk Stasiak zwrócił się do Rady Gminy                    

z pismem odnośnie wyłączenia spod ochrony dwóch sztuk dębów 

szypułkowych, które rosną na jego posesji. Pan Stasiak prośbę swa motywował 

tym, że rosnące drzewa zagrażają budynkom i bezpieczeństwu przebywającym 

tam osobą. 

Przewodniczący zwrócił się do  Przewodniczących Komisji o wyrażenie 

zajętych na posiedzeniach stanowisk; 

Jacek Młynarczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska powiedział, że Komisja była jednogłośnie za zniesieniem pomnika 

przyrody, takie samo stanowisko miała Komisja Oświaty, Zdrowia Kultury                 

i Sportu jak również Komisja  Rewizyjna. 

Na sesje przybył mieszkaniec Toporowa Pan Karol Maślanka, który zajmuje się 

Ochroną Środowiska i poprosił o udzielenie mu głosu. 

Następnie Pan Maślanka zwrócił się z następującymi pytaniami: 

- Ile jest pomników przyrody na terenie gminy? 

Wójt odpowiedział, że prowadzona jest ewidencja pomników przyrody i jest ich 

niewiele, i można się z nią zapoznać.  

- Czy w przypadku wycięcia drzewa to czy przewidziana jest kompensacja 

przyrodnicza nasadzenia nowych drzew? 

Magdalena Tronina wyjaśniała, że ustawa nie przewiduje takiego obowiązku, 

aby w miejsce wyciętych drzew nasadzać nowe. 

Wójt dodał, że drzewa znajdują się w bezpośrednim sąsiedztwie budynków                

i stanowią dla nich zagrożenie. W związku z tym nastąpi likwidacja tych drzew 

poprzez wycięcie i w tym miejscu byłoby pozbawione sensu żeby nasadzać 

nowe drzewa. 

- Karol Maślanka  zapytał czy przeprowadzona była ekspertyza, że drzewa 

nadają się do wcięcia. 

Wójt odpowiedział, że są od tego kompetentni pracownicy i sprawdzają 

organoleptycznie, wizualnie, poprzez  dotknięcie i nie trzeba płacić za 

ekspertyzy. 

- Karol Maślanka  powiedział, że z uzyskanych nieoficjalnie informacji z 

Dyrekcji Sieradzkich Parków Krajobrazowych  to wydana została negatywna 

opinia odnośnie zdjęcia ochrony pomników przyrody na w/w drzewa. 
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Radny Marek Leszczyk zapytał czy zainteresowany był na gruncie i widział 

omawiane drzewa.  

Odpowiedział, że był i nie widział drzew na temat których prowadzona jest 

dyskusja. 

W związku z tym radny Marek Leszczyk zaproponował aby pojechał na grunt                     

i zapoznał się ze stanem tych drzew.  

Magdalena Tronina ustosunkowała się do wypowiedzi, że wysłane zostało 

pismo do Dyrekcji Sieradzkich Parków Krajobrazowych w sprawie wyłączania 

spod ochrony przyrody dwóch dębów szypułkowych i otrzymaliśmy negatywną 

odpowiedzi z uwagi na wielką wartość przyrodnicza tych drzew, jednak ustawa 

mówi, że jeśli drzewa stanowią zagrożenie dla bezpieczeństwa również można  

wyłączyć je  spod ochrony i należy to  do kompetencji Rady Gminy. 

Ponieważ nie było więcej uwag ani pytań Przewodniczący poprosił Magdalenę 

Tronina o odczytanie projektu uchwały Nr XXIX/174/2009 w/w sprawie. 

Następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta większością 

głosów: „za” było 13 radnych i jeden radny „wstrzymał się” od głosu.                

W  głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

f) Wyrażenia  zgody na przystąpienie przez Gminę Wierzchlas do 

przedsięwzięcia dotyczącego projektu szkoleniowego dla kadr urzędów 

administracji samorządowej. 

Przewodniczący poinformował, że temat był omawiany na posiedzeniach   

komisji  radni i sołtysi otrzymali projekt uchwały w materiałach na sesje                     

i  zapytał czy sa pytania bądź uwagi. 

Ponieważ nie było więcej uwag ani pytań Przewodniczący poprosił Martę 

Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały Nr XXIX/175/2009 w sprawie w 

sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie przez Gminę Wierzchlas do 

przedsięwzięcia dotyczącego projektu szkoleniowego dla kadr urzędów 

administracji samorządowej opracowanego dla Priorytetu V „Dobre rządzenie” 

Działania 5.2. „Wzmocnienie potencjału administracji samorządowej” 

Poddziałania 5.2.1 „Modernizacja zarządzania w  administracji samorządowej” 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 

Następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie                

w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

Punkt 7 

Interpelacje wolne wnioski i zapytania. 

 

1) Radny Karol Sakowski – zapytał czy zakończone zostały rozmowy                

z właścicielami wywłaszczanych gruntów przeznaczonych pod budowę ronda              

w Wierzchlesie. 

Wójt – udało się nakłonić przy pomocy projektanta z Krakowa inwestora                   

z Łodzi i przeprowadził on gruntowne rozmowy z właścicielami na temat 

wywłaszczenia. Właściciele działek skłonni są  sprzedać te nieruchomości . 
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Obecnie dużo należy do inwestora aby przeprowadzał dobrze rozmowy. 

Spotkanie odbędzie się 3 lipca tylko z zainteresowanymi właścicielami                         

i inwestorem. 

 

2) Radny Jerzy Cieślak – poruszył temat wykaszania poboczy na drogach 

gminnych, które są wąskie 3-metrowe, a pobocza są porośnięte wysokimi 

trawami co  staje się to niebezpieczne. 

Wójt wyjaśnił, że odbywało się już wykaszanie poboczy na drogach gminnych 

kosiarką rotacyjną jednak to się nie sprawdza, ponieważ nie jest to urządzenie 

przeznaczane do tego typu prac. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że należy przymierzyć się do zakupu 

urządzenia przeznaczonego do wykaszania poboczy. 

Wójt zobowiązał się do przeprowadzenia  rzezania odnośnie typu kosiarek 

bijakowych i przedstawienie informacji radnym na najbliższych posiedzeniach. 

 

3) Randa Barbara Puczkowska powiedział, że zgłosili się kierowcy PKS-u z  

wnioskiem jako mieszkańcy Kraszkowic o postawienie znaku zakazu wyjazdu 

pojazdów powyżej 10t na drodze Kraszkowice-Mierzyce oraz znaku zakazu 

wjazdu na te drogę autobusów. Radna wnioskowała o postawienie znaku zakazu 

przejazdu autobusów. 

Wójt wyjaśnił, że rozmawiał przed sesja z Panem Batorem – przedstawicielem 

PKA-u w Wieluniu, który  kolei prosił aby na drodze Kraszkowice – Mierzyce  

pod znakiem „10 ton” umieścić tabliczkę,               że „nie dotyczy autobusów”, 

następnie zwrócił się do radnych o wyrażenie opinii w tej sprawie. 

Rada Gminy Wierzchlas jednogłośnie  była przeciwna przejazdom  autobusów 

drogą Kraszkowice - Mierzyce 

 

Na sesję przybył Starosta Wieluński Andrzej Stępień godz. 10.00 

 

4) Sołtys wsi Wierzchlas Wiesław Kapica – zapytał co dalej z boiskiem „Orlik” 

w Wierzchlesie i kiedy będzie otwarte. 

Wójt wyjaśnił, że najprostszym rozwiązaniem jest zatrudnienie osoby której 

podlegałoby boisko, jednak będzie miała ona pracę tylko na okres letnim, 

natomiast nie będzie  miał pracy w okresie zimowym, ponieważ boisko nie 

będzie użytkowane. Przeprowadzone były również rozmowy z wf-stami aby 

pracowali dodatkowe godziny. Następnie zwrócił się do radnych o podjęcie 

decyzji w tym temacie. 

Nadmienił że przebywające na boisku grupy musza być zorganizowane.  

Przewodniczący powiedział, że lepszym rozwianiem byłoby przyznanie                   

wf-stom dodatkowych godzin  i prowadzili by oni nadzór na przebywającymi na 

boisku grupami zorganizowanymi, a w godzinach późnowieczornych i nocnych 

zamontowany zostałby monitoring. 

Wójt – został założony nowy monitoring za 10.000 zł z czego 4.000 zł 

dofinansował wykonawca, a 6.000 zł pokryte zostało z budżetu gminy 
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Przewodniczący monitoring i dodatkowe godziny WF-stów. 

Radny Józef Krzeszowski – technika jest domeną XXI wieku ale nie rozwiąże 

problemu, ponieważ musi to być człowiek - gospodarz obiektu. Obok boiska 

znajduje się budynek socjalny. Boisko należy doglądać, dbać i konserwować, bo 

będą z niego korzystać użytkownicy, bowiem ideą budowy Orlików było 

zagwarantowane stanowisko gospodarza. Nie musi  to być pracownik                              

z kwalifikacjami pedagogicznymi czy instruktora sportu - bo te czynności mogą 

wykonywać nauczyciele, ale  należy utrzymać  nawierzchnie boiska                         

w odpowiednim stanie, stworzyć jasny i czytelny regulamin korzystania                    

z boiska, które jest obiektem gminnym i Rada Gminy powinna wygospodarować 

½ etatu na zatrudnienie osoby, która będzie zajmowała się obiektem. 

Wójt zwrócił się z zapylaniem do radnych z zapytaniem jakie obowiązki będzie 

wykonywała nowo zatrudniona osoba w okresie zimowym. 

Radny Marcin Kowalczyk – zaproponował aby zawrzeć umowy-zlecenia                  

z nauczycielami WF –u z terenu Gminy Wierzchlas, którzy będą dyżurowali na 

boisku w okresie letnim, i nie będzie problemu z okresem zimowym, jest pięciu 

nauczycieli i każdy z nich będzie dyżurował w poszczególne dni. 

Przewodniczący zaproponował, aby na chwilę obecna opiekę nad boiskiem 

powierzyć nauczycielom WF-u i zawrzeć z nim umowy-zlecenia. Natomiast co 

dalej z zatrudniłem kompetentnej osoby, to zajmą się komisje na swoich 

najbliższych posiedzeniach. 

Radny Jacek Młynarczyk powiedział, że szkoda jest aby obiekt wybudowany za 

tak duże pieniądze był nieużytkowany.  

Rada gminy upoważniła Wójta do działania i utworzenia nowego etatu dla 

opiekuna boiska ORLIK od 1 lipca br.  

Radny Marcin Kowalczyk zwrócił się z prośbą o przekazanie informacji                  

o  terminie i godzinach otwarcia boiska.  

Informacja zostanie przekazana Radnym i sołtysom.  

 

5) Sołtys wsi Jajczaki Zbigniew Wołowiec – zapytał  czy będzie dalej 

kontynuowana budowa chodnika w Jajczakach, ponieważ prace zostały 

przerwane.  

Wójt wyjaśnił, że prace przerwane zostały z powodu braku materiału ze strony 

Starostwa w Wieluniu, obecnie materiał został dostarczony i wykonane będzie 

dalsze 100 m chodnika, na który zaplanowane jest w budżecie gminy  

39.000 zł. 

 

6) Sołtys wsi Wierzchlas Leon Makielak – zapytał na jakiej długości  będzie 

wykonany chodnik na ulicy Południowej w Wierzchlesie? 

Wójt wyjaśnił, że jest 1000 metrów krawężnika, i zostanie na tej długości 

wykony chodnika na ulicy Południowej. 

Natomiast dużym problemem jest gradacja 330 m nakładki asfaltowej, 

niezbędnej do wypełnienia  poboczy pomiędzy  chodnikami. Zwrócił się do 
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obecnego na sesji pana Starosty o  położenie  nakładki asfaltowej na długości 

330m. 

Sołtys Makielak poruszył temat zainstalowania lustra  przy wyjeździe                                                      

z ul. Czereśniowej w Wierzchlesie  i zapytał czy jest szansa aby takie lustro 

zostało zamontowane  oraz  czy do zimy zostaną sfrezowane garby na drodze 

wojewódzkiej z Wierzchlas do Kraszkowic. 

Wójt wyjaśnił, że problem ten był zgłaszany do Zarządu Dróg Wojewódzkich 

jednak nie otrzymaliśmy żadnej konkretnej  odpowiedzi. 

 

Następnie Przewodniczący Artur Piosczek oddał głos Panu Staroście 

Wieluńskiemu Andrzejowi Stępniowi.  

  

Pan  Andrzej Stępień powitał wszystkich zebranych , podziękował za 

zaproszenie na sesję i ustosunkował się do wypowiedzi Pana Sołtysa Leona 

Makielaka odnośnie drogi Ruda -  Działoszyn jest to droga Wojewódzka i  nikt 

ze Starostwa się w tej kwestii nie wypowiadał.  Jeżeli jest to problem to należy 

zgłoszoną interpelację  przesłać do Zarządcy Dróg Wojewódzkich z wnioskiem 

o sfrezowanie powstałych nierówności.  

Starosta przekazał radnym informacje i aspekty  dotyczące  Gminy Wierzchlas. 

 

 Poinformował, że w dniu 24 czerwca br. odbył się konwent Wójtów  

powiatu wieluńskiego – jest to spotkanie organizowane przez Starostę 

Wieluńskiego z Samorządowcami i przedstawicielami gmin w osobach Wójtów. 

Dominującym i zasadniczym  tematem spotkania był temat szpital wieluńskiego, 

a głównym prelegentem była Pani Dyrektor SPZOZ w Wieluniu Bożena Łaz, 

która przedstawiała Wójtom informacje  o inwestycjach  w szpitalu w Wieluniu  

i o wniosku, który jest już aktualnie realizowany, jest to wniosek z Funduszu 

Norweskiego opiewającego na kwotę 1.200.000zł z czego 800.000zł  

przeznaczone jest na wykonanie remontu chirurgii dziecięcej, natomiast za 

400.000 zł będą prowadzone badania profilaktyczne. W tym przypadku 

potrzebny był kontakt   z Wójtami gminy aby przekazać prośbą o współprace                 

w zakresie badań profilaktycznych, gdyż jednym z segmentów tych badań  

objęta zostanie młodzież  ucząca się w ostatnich klasach Szkół Podstawowych              

i Gimnazjum. Badaniami profilaktycznymi objęte  zostaną również wszystkie 

noworodki, które urodzą się  w wieluńskim szpitalu. Na konwencie Wójtów 

przekazana została informacja przez Panią Dyrektor Szpitala                                   

o przygotowywanym wniosku do Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego na zakup sprzętu medycznego i remonty. 

Wniosek ma opiewać na kwotę 14.000.000 zł. Ostatnim akcentem spotkanie 

było zwrócenie się do samorządowców  z terenu Powiatu Wieluńskiego                    

o pomoc przy zakupie  sprzętu dla Szpitala, który służyć będzie pomocą dla 

mieszkańców  całego  powiatu. Gmina Wierzchlas jest na trzecim miejscu                

w powiecie pod względem ilości mieszkańców dlatego też najwięcej pacjentów 

jest z naszego terenu (ok. 1800 mieszkańców), którzy w ciągu roku przebywali 
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w szpitalu. Starosta zwrócił się do rady Gminy o przekazanie środków na  

pomoc przy zakupie sprzętu medycznego dla wieluńskiego szpitala. 

 

 Starosta przekazał radnym informacje o organizowanych  w dniu 6 września br.  

dożynek powiatowych oraz zwrócił się  z prośba o nieorganizowanie w tym dniu 

innych uroczystości gminnych. 

 

 Starosta poinformował, że od piątku br. tj. 26.06.09r. składane są  

dokumenty  do Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi, niezbędne do złożenia 

wniosku  dotyczącego inwestycji „szlak bursztynowy”. Jest to bardzo duża ilość 

papieru bowiem wniosek składany jest  w  4 egzemplarzach. Gmina Wierzchlas 

jest jednym z partnerów  projektu, a Powiat Wieluński jest beneficjentem. 

Wniosek została złożony w terminie i jest przyrzeczenie, że do polowy  sierpnia 

ma zostać podpisana a umowa między Powiatem, a Urzędem Marszałkowskim 

na realizację tego projektu, w ramach którego  gmina Wierzchlas będzie 

realizowała drogę Toporów – Krzeczów, oraz palcówki sakralne: kościół                

w Łaszewie  i kapliczka w Kamionie,   w tym przypadku partnerem jest Kuria 

Archidiecezjalna w Częstochowie. Realizacja wniosku i zawartych w nich 

inwestycji odbędzie się w latach 2010 – 2011. 

 

 Starosta nadmienił, że  realizowane są inicjatywy samorządowe na drogach 

powiatowych. Nie został rozstrzygnięty jeden przetarg chodzi o chodnik                  

w miejscowości Strugi ponieważ nie było dokumentacji. Obecnie wszystko jest 

już załatwione i zostanie wykonane. 

Natomiast problem jest z nakładką asfaltową o długości 330 metrów                         

w Wierzchlesie na ulicy Południowej, cały czas jest w kontakcie z Wójtem.            

Na obecną chwilę nie ma środków w budżecie powiatu na wykonie tego 

zadania. Starostwo liczy na zwrot środków z „schetynówki” po zakończeniu                

i rozliczeniu zadania. Dlatego uzyskane  ze  zwrotu środki będą wolne i będzie 

je można wykorzystać na różne cele  m.in. na nakładkę asfaltową                              

w Wierzchlesie.  

Pozostałe zadania realizowane będą z bieżącego utrzymania dróg bowiem 

przeznaczona jest na to inna pula pieniędzy.   

Powiatowy Zarząd Dróg ma przyznane uchwałą budżetowa   środki na realizację 

zadań i w ramach tych  środków ma za zadanie utrzymać w dobrym stanie 

substancje  drogową na terenie powiatu. Powiatowy Zarząd Dróg wykona 

powierzchniowe utrwalenie nawierzchni w miejscowości Jajczaki i od 

skrzyżowania Mierzyce – Łaszew Łącznie ok. 1,5 km. Powierzchniowe 

utrwalenie dróg to jest posmarowanie emulsją  i posypanie grysem nawierzchni 

co zabezpieczy na pewien czas drogi prze korozją. 

 

Starosta podziękował za udzielenie mu głosu. 
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Przewodniczący Artur Piosczek podziękował panu Staroście za przybycie na 

sesję i udzielenie wyczerpujących informacji.   

 

W temacie głos zabrał Wójt i przypomniał, że na konwencie Wójtów przekazana 

została informacja, że od przyszłego roku nie będzie już inicjatyw 

samorządowych ponieważ Starostwo skoncentruje  się na realizacji projektu 

„szklaku bursztynowego”, który pochłonie ogromne środki finansowe. 

 

7) Sołtys wsi Wierzchlas Leon Makielak zapytał ponownie czy będzie 

postawione lustro  w Wierzchlesie na ul. Czereśniowej.  

Wójt odpowiedział, ze zostanie zakupione i zainstalowane lustro na                           

ul. Czereśniowej w Wierzchlesie.   

 

8) Wójt zwrócił się do radnych aby na najbliższych posiedzeniach Komisji  

zajęli się  tematem wygospodarowania środków w budżecie gminy na zakup 

słupa ogłoszeniowego oraz przedstawienie propozycji miejsc jego lokalizacji na 

terenie miejscowości Wierzchlas. 

 

9) Radny Józef Krzeszowski – podziękował Wójtowi za przedstawienie  

informacji z działalności między sesjami o tym co zostało zrobione , jest to 

bardzo ważne, ale również zwrócił się o przedstawianie informacji zwrotnych 

przez organ wykonawczy zgłaszanych na sesji interpelacji, które sa zgłaszane,           

a potem słuch o nich zanika. Jedna  z nich była zgłoszona na XXII sesji 

interpelacja dotyczącą powieszenia trzech lam oświetleniowych na 

skrzyżowaniu ulicy Leśnej z ulicą Słoneczna w Wierzchlesie. Nadmienił, że 

mieszkańcy ulicy Słonecznej zwracali uwagę, że po ostatnich obfitych opadach 

deszczu powiększyły się istniejące na tej drodze dziury i droga ta jest trudna do 

przejazdu, a mieszka tam dość dużo mieszkańców Wierzchlasu. Powiedział, że 

interpelacja zgłaszana odnośnie postawienia słupa ogłoszeniowego jest zasadne  

na ponieważ szkoda jest krepowania drzew taśmami i pineskami i wieszanie na 

nich  reklam i ogłoszeń. W  związku z tym Rada Gminy powinna  taki jeden 

obelisk postawić  przed Urzędem Gminy, a nie sa to takie duże koszty. 

Przewodniczący Artur Piosczek  powiedział, że radni zajmą się tematem na 

najbliższych posiedzeniach komisji w miesiącu sierpniu.  

 

Punkt 8 

Zakończenie obrad  XXIX sesji Rady Gminy Wierzchlas.   

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXIX sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

Obrady zakończono o godzinie 10
40

. 

 

  

 


